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Zápis ze zasedání Studentského parlamentu

01. 03. 2022, Klub Čajovna, Strahov

zápis provedl: Alena Brožová, Tomáš Pícha

začátek zasedání: 19:08

Andrýsek M.: Zahajuje schůzi v 19:08.

1.  Sjednocení názorů na problematiku konfliktu na Ukrajině

Andrýsek M.: Zmiňuje setkání v dejvickém kampusu, které se odehraje ve čtvrtek. Ptá se,

zda někdo chce na tomto setkání vystupovat, případně co tam chtějí říkat.

Šulc V.: Jsou osloveni za Silicon Hill a chystají se tam vyrazit. Máme pomoci i s realizací

akce. Chce informovat o sbírce, která probíhá na Strahově. Stala se z toho jedna z

největších sbírek v Praze. Chceme poděkovat lidem, kteří něco přinesli. Máme několik aut,

které jezdí k hranicím. Chtěl bych sdílet pocity jedné rodiny, co dnes přijela a byla u nás v

kanceláři.

Kondáč R.: To, co tam bude Vláďa říkat, bude hodně o činnostech SH, ale bylo by žádoucí

se vyjádřit jako SU celkově k tomu, co se děje, a měl by mluvit za celou SU. Řeší se, kdo by

tam mluvil.

Andrýsek M.: Je někdo, kdo by se toho chtěl ujmout?

Probíhá diskuze o časových možnostech jednotlivých zúčastněných.

Šulc V.: Budou 10ti minutová oka, budeme mluvit po 8.
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Kondáč R.: Z Kampusu nás taky požádali o lidi na pomoc a jestli bychom to neudělali

sami, sbírku. Bohužel nestíháme dělat vše (myšleno tak, že již nyní jsou časově vytížení s

přípravou sbírek a dalších věcí).

Pokud by to bylo ve večerních hodinách, tak nemám problém tam mluvit, jen upozorňuji,

že mluvím slovensky.

Informace o schůzce na rektorátu:

Andrýsek M.: Jednalo se o tom, jak bude ČVUT koordinovat pomoc studentům z Ukrajiny.

Pokud si dobře vzpomínám, příkaz rektora mluví o tom, že ukrajinským studentům bude

odpuštěno kolejné a přidány slevy na stravné. Budou jim nabídnuty individuálné studijní

plány.

Brožová A.: MŠMT schválili 150 milionů na 1000 ukrajinských studentů na pomoc

ukrajinským studentům. Rozdají to školám. Rektorát se pokusí pomoci nad rámec této

částky.

Probíhá debata o různých podporách a postupu rektorátu ČVUT.

Brožová A.: Řeší se i bezplatné ubytování a strava uprchlíků z ukrajiny.

Pokud vy o někom takovém víte, můžete se ozvat s žádostmi na emailovou adresu

ukrajina@cvut.cz. Ubytování lze řešit přímo na kolejích. O stipendia může žádat na

rektorátu. Vše se bude ještě upravovat v příkazu rektora. Momentálně lze žádost poslat

na email ukrajina@cvut.cz.

Na FBMI v Kladně by mělo docházet také k humanitární sbírce. Bude se posilovat CIPS a

ELSA z pohledu psychické podpory a budou se společně se SU snažit realizovat nějakou

informační kampaň.
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Kondáč R.: Doplním, že dnes přišel student se svou rodinou (matka a bratr). Hned jsme to

řešili s panem Vodičkou a ten je hned ubytoval. Momentálně se řeší postup. Zítra se

potkáme s panem Musilem. Prozatím by se měl zaplňovat Strahov pak ostatní koleje. Do

24.6. by mělo být ubytování bezplatné. Měl by to být jednoduchý proces. Bude stačit přijít

na recepci na bloku 1 s doklady a pak je ubytují. Ale tohle se vymyslelo narychlo dneska.

Andrýsek M.: Postupně by se měly přidávat další kapacity a ubytovací prostory ČVUTu

jako například Kruh nebo fakultní prostory.

To by mělo být vše podstatné ze schůze na rektorátu.

Andrýsek M.: Prosím, aby kluby SU nejednaly s rektorem napřímo, ale koordinovaně s

Unií a domluvou v Parlamentu nebo alespoň Centrálou. Spolek posluchačů architektury

poslal rektorátu dost nepříjemný email s výzvou rektorovi. Bylo by dobré se nejprve

společně domluvit, než se budou řešit nepříjemné věci s rektorátem, aby nedošlo k

zbytečnému poškození jména SU a dobrých vztahů s rektorátem.

Brožová A.: Zároveň SPA v emailu zmiňovali, že se neřeší některé věcí, které SU ČVUT z již

v tu chvíli řešila.

Hemerka F.: Pokud nebudou mít studneti zaplacený členské příspěvky, tak je budeme

prodlužovat? Nebo jim dát možnost zaplatit později?

Nadhazuje se debata o tom, co dělat s ubytovanými rodinami a síťovým členstvím, a zároveň

jak řešit členské příspěvky poškozených studentů.

Selvek R.: Pokud chceme dovolit nějaké odložení platby nebo něco podobného, tak může,

podobně jako za covidu, prezidentka vydat nařízení. Nemusí to být nařízení, ale svolení

klubům, že to mohou dělat.
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Debatuje se o tom, zda vydat usnesení o těchto krocích o odpouštění příspěvků. Dále se

debatuje o možnosti schválit usnesení skrze per rollam. Dochází se k závěru, že v odůvodněných

případech by to mělo být možné.

Andrýsek M.: A proč to nemůžeme schválit nyní? Parlament by dnes měl být možný vydat

doporučení pro kluby, jak postupovat.

Přítomní se shodují, že je možné sestavit usnesení a debatuje se o jeho znění.

Usnesení 2022-03-01:

„Studentský Parlament Studentské unie ČVUT navrhuje představenstvům klubů zvážení

odpuštění členských příspěvků členům zasaženým válečným konfliktem na Ukrajině.”

OHP: 9; 9:0:0 – Usnesení bylo přijato

Tichý Š.:

Info o sbírce: Došli k tomu, že chtějí hlavně sdílet finanční sbírku a až následně tu sbírku na

Podolí. Info od člověka na Ukrajině: Nepotřebují neorganizovanou pomoc, hodilo by se jim

spíš věci od Červeného Kříže, který by to koordinoval. Materiální pomoc je fajn, ale další

problém je pomoc na špatných místech. Věci, co jim tam jezdí, jsou více chaotické, málo

roztříděné. Řešíme, jestli by pro nás nebylo lepší vozit to na SH, nebo spíš podporovat

finanční sbírky. Tento člen žádá diskuzi jestli k tomu něco máme.

Hemerka F.: Ukrajinská ambasáda má taky sbírku.

Kondáč R.: Snažíme se lidem říkat, aby nekupovali věci, ale spíš posílali peníze, a ať nosí

věci, co mají doma, než aby to kupovali. Jídlo ať nosí do potravinových bank. Co se týče

naší schopnosti dostat věci na místa, snažíme se komunikovat a roztřídit věci a následně

je tam posílat. U nás se to shromažďuje. Skautský institut nás požádal o věci na spaní pro
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uprchlíky. Orlando (Dima) jel už potřetí a dostal plné auto věcí. Vozí to na hranice a velmi

rychle se to rozdalo.

K sbírce na Podolí: Pokud se vám tam nedaří pomoct, tak byste mohli přijít sem na

Strahov.

Pilná K.: Dalo by se to nějak vymyslet, uvidíme.

Obermajerová L.: Mohlo by jít info do dalších klubů, aby vám tam šel pomoc někdo další.

Šulc V.: Bohužel je práce často nárazová, nemůžeme stopro zajistit, že bude furt práce.

Diskuze o logistice přepravy věcí a možnosti realizace sbírky na Podolí.

Kondáč R.: Vyzývá lidi, ať říkáme lidem, ať nekupují věci.

Šulc V.: Největší poptávka je tam po věcech jako neprůstřelný vesty, který my

nezajistíme.

Hemerka F.: Co třeba palivo pro lidi, kteří tam jezdí?

Kondáč R.: To bychom asi uvítali. Nějak to řešíme, nějaká cesta prý vychází na 4.500 Kč.

Zatím to řešíme interně, ale není to dostatečné.

Tichý Š.: Za Podolí to asi uděláme tak, že to bude fungovat do pátku a to asi od 9 do 5.

Potom tam pravděpodobně nebudeme pevně stanovenou dobu a spíše budeme reagovat

na to, když někdo napíše.

Kochman M.: Ozývají se lidi na maily, že by třeba ve čtvrtek přivezli věci .
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Šulc V.: Zatím sbírka běží do čtvrtka a pravděpodobně budeme pokračovat. Například

odvozy budeme mít i přes víkend. Všechno je dost narychlo.

Kondáč R.: Věci jsou zatím hlavně na B3. Zabraná je jedna společenka. Pravidelně

vypravujeme dodávky.  Věcí je hodně, ale zatím to mají kde uložit.

Informuje o tom kolik věcí a kde je na Strahově a kolik toho je.

Brožová A.: Ptá se, zda se bude probírat i celkový postoj SU k situaci.

Selvek R.: Kotherákovým záměrem bylo hlavně abyste se sešli a sjednotili postoj. Jestli

chcete, můžete se určitě shodnout na stanovisku. Nemusíme si hrát nutně na nepolitickou

organizaci. Je rozdíl mezi politikou a současnou situací, kdy máme spolužáky, jejichž zemi

někdo napadl.

Diskuze o usnesení k vyjádření SU o aktuální situaci.

Brožová A.: Upozorňuje na sdílení nepotvrzených a útočných informací. Například

DDoSové útoky by neměly být sdíleny.

Selvek R.: Komunikoval nyní s Michalem Kotherou. Tlumočí informace. Prý by dle něj bylo

dobré, kdyby se schválilo usnesení, kterého se bude držet celá organizace. Poté by bylo

dobré se vyjádřit k čtvrteční akci v kampusu v Dejvicích, aby se dohodlo, kdo tam půjde a

bude mluvit.

Šulc V.: Hynek má málo speakerů a bude rád za víc lidí.

Diskutuje se o časových možnostech lidí, kdo by mohl mluvit na akci ve čtvrtek .
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Diskutuje se o problému na Hlávkově koleji, kdy vrátná měla nějaký problém se slečnou, co měla

ruský přízvuk. Doporučuje se ji odkázat na SU, vedení Hlávkovy Koleje nebo přímo Centrálu a ta

to přepošle dále na vedení SÚZ a ČVUT.

Šulc V.: Informuje o logistice, kam se vozí věci. Nejdřív Slovenská hranice, pak Polská, na

menší přechody.

Selvek R.: Ptá se na koordinaci s ostatními organizacemi. Dle Kotheráka bylo by fajn se

propojit se členskou komorou akademického senátu a Studentskou komorou rady

vysokých škol

Brožová A.: Psala dotazy na VŠCHT a Teologickou fakultu, protože jsou také v kampusu.

Teologická prý sbírku nedělá a ráda by se přidala k nám.

Šulc V.: Moc děkuje všem, kteří pomáhají a vozí věci. Jen jsou z toho unavení a je toho

hodně.

Usnesení 2022-03-02:

„Studentský parlament SU ČVUT odsuzuje vojenskou agresi Ruska a Běloruska na území

svrchovaného státu Ukrajina. Lituje souvisejících ztrát na lidských životech, na jejich

důstojnosti a na majetcích. Apeluje na solidaritu mezi studenty a vymezuje se proti

aplikaci principu kolektivní viny. ”

OHP: 9; 9:0:0 – Usnesení bylo přijato

Kondáč R.: Nejsem teď schopen udělat text, co budu říkat ve čtvrtek. S Lordem (V. Šulc)

uděláme zítra draft a pošleme do PAR.

Bude mluvit za celou SU a bude vycházet z právě přijatého usnesení.
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Brožová A.: Prosím o vytvoření v google docs, ať to můžeme jednoduše komentovat.

Surnin O.:

Ohledně fakenews: Nejspíš zítra vznikne info o tom, že se Ukrajina vzdala. Nejspíš budou

problémy s elektřinou a internetem.

Kondáč R. a Andrýsek M.: Upozorňují na možnost odkázat na organizace, která vydávají

oficiální informace a upozorňují na tyto fake news. A doporučují závažné fake news nebo

naopak důležité oficiální informace sdílet i Ále Brožové, aby s tím mohla pracovat.

Hemerka F.: Například Ukrajinská ambasáda bude vydávat informace.

Brožová A.: Pokud nějaké takovéhle věci uvidíte, tak ideálně sdílet příspěvky od těchto

organizací, ať nemusíme dělat vlastní posty, je to rychlejší a jednodušší.

Šulc V.: Časová okna na čtvrteční akci – 18:25, 19:15, 20:05.

Kondáč R.: Šel bych 20:05.

N. Různé

Žádný příspěvek.

20:48  ukončená schůze.
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